
 

Høringssvar Budget 2025-2028, Fællesråd i Dagtilbudsområde Midt 

Fællesrådet i Dagtilbudsområde Midt anerkender, at Kalundborg Kommune har en sund økonomi og 

der skal findes og prioriteres midler inden for bl.a. servicerammen. 

Vi ønsker i den forbindelse at bemærke følgende til 8. Råderumskataloget: 

Punkt 17 - Etablering af førskoletilbud 

Vi vil udtrykke stor bekymring for en tidligere skolestart for vores børn end 1. august. Vi oplever, at 

vores børn modnes og udvikles særligt i de sidste måneder frem mod sommerferien, hvor 

institutionerne gør en særlig indsats for at forberede dem på en god skolestart. Vores børn trives og 

udvikles ved at være de store i børnehaven, vi er bekymret for at det kan have en negativ 

konsekvens for deres udvikling, hvis de kommer i SFO, hvor vi oplever færre voksne end i 

børnehaverne.  

Vi er særligt bekymret for børn i udsatte positioner som ved en tidligere skolestart ikke får tid nok 

til at sikre, at de bliver skoleparate. De har brug for at modtage støtte og indsatser tilpasset deres 

udviklingsbehov ellers bliver de ladt i stikken og det kan få alvorlige konsekvenser for deres 

fremtidige skolegang.  

Vi oplever ved skolestart 1. august, at børnetallet i børnehaven er stærkt voksende i 

forårsmånederne for at normering og ressource tilpasses, det antal børn som forlader børnehaven. 

Vi forestiller os at en SFO-start i april eller maj vil påvirke børnetallet i børnehaverne igennem 

vinteren og det kan få konsekvenser for de indendørs læringsmiljøer, hvor flere børn vil færdes 

indendørs. Vi vil gerne påpege, at en hel del af vores børnehuses indendørsfaciliteter i forvejen er 

mangelfulde og har mange børn på få kvadratmeter.  

Vi vil gøre opmærksom på demografinotatet for dagtilbudsområdet, hvor udviklingen peger på 

færre børnehavebørn og dette sammen med forslaget om førskoletilbud, kan få store konsekvenser 

for vores små børnehuse som i forvejen skal tilpasse ressourcer til lange åbningstider.  

Vi ser som forældre ingen fordele ved dette forslag, de økonomiske besparelser der ligger til grund 

for dette forslag bør ikke veje højere end behovet for at være børn i vores højkvalitets dagtilbud så 

længe som muligt. Forslaget vil forkorte børnehavetiden, og det ønsker vi ikke. Vi ønsker, at alle 

vores børn skal have mulighed for, at der fortsat er tid og ressourcer til at blive skoleparate.   

Hvis forslaget om et førskoletilbud alligevel skulle vedtages anbefaler vi, at der kigges til andre 

kommuner med modeller, der er velfungerende herunder en øget normering i SFO’en.  

Punkt 32 - Mindre energiforbrug (varme) 

Koldere temperatur i vores børnehuse kan have negative konsekvenser for vores børn og 

personalets trivsel. Vi forudser, at det kan påvirke sygefraværet i en negativ retning. Vi vil henstille 

opmærksomhed på børnehuse, der i forvejen er af dårlig stand, med træk og mangelfuld isolering. 

Hvis forslaget vedtages, anbefaler vi at der kigges på hvert enkelt børnehus og lader bygningens 

tilstand være af betydning for temperaturjusteringen, set i lyset af om det er en nybygget 

institution eller ej.  

Punkt 34 - Reducere antal kvadratmeter (driftarealer) (ejendomsstrategi) 

Vi oplever i forvejen en forringelse af de grønne områder og legepladser, så en yderlig besparelse 

bekymre os. Vi oplever i dag legepladser der gror til, græs der ikke bliver slået, buske og træer der 

vokser uden at blive beskåret. En yderlig besparelse på området vil kunne forværre problemet. 

Punkt 45 - Dagtilbud - fra tre til to områder 



 

Vi vil som forældre udtrykke stor bekymring for den opgaveglidning, der må forventes ved at gå fra 

tre til to områder. Flere opgaver til afdelingslederen kan få store konsekvenser for både børn og 

voksne i dagtilbuddene. Vi oplever afdelingsledere, der er synlige og nærværende i dag. Vi frygter 

at flere opgaver vil påvirke dette negativt. Flere opgaver vil blive uddelegeret til medarbejdere som 

vil frarøve dem tiden sammen med vores børn. 

Vi har i forvejen et stort ønske om flere voksne til vores børn, så vi ønsker bestemt ikke flere 

opgaver til de voksne, der er der nu. Vi anbefaler på det kraftigste at overveje om en besparelse på 

600.000 kr. årligt står mål med konsekvenserne for mindre tid sammen med børnene.  

I forslaget nævnes muligheden for at lægge dagplejen sammen under en leder. Vi kan være 

bekymret for konsekvenserne af dette, da vi forældre i Område Midt oplever et godt samarbejde 

mellem dagplejen og institutionerne, særligt ved gæstepasning hvor der er flere muligheder inden 

for området. En samlet dagpleje kan få geografiske udfordringer, der bl.a. kan påvirke 

gæstepasning. En samlende leder vil også tænkes at få svært ved at være synlig og nærværende 

for både dagplejere og forældre.   

Som forældre ønsker vi det bedste for vores børn, vi håber vores overvejelser og bekymringer vil 

blive taget alvorligt i det videre arbejde med budgetbeslutningen.  

Venlig hilsen 

Fællesrådet i Område Midt på vegne af forældrebestyrelserne i Snertinge Børnehus, Børnehuset 

Østgården, Børnehuset Buldervang, Lupinvejens Børnehave og Vuggestuen Labyrinten. 

Udarbejdet: 28. august 2024 

Forældrebestyrelsen i Svebølle Børnehus og Forældrebestyrelsen i Dagplejen sender særskilte 

høringssvar. 

 


